
PROTOKÓŁ Nr XXIX/2020

z XXIX  Sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu 
30 września 2020r. w hali  Szkoły Podstawowej im. Królowej Jadwigi  

we Frygnowie. 

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  170 5 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- pani Ewa Bawolska.

Ustawowy skład rady: 15 radnych.

Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)
1. Ryszard Bala,
2. Ewa Bawolska,
3. Halina Gutowska,
4. Cecylia Lecewicz-Husar,
5. Małgorzata Kamińska,
6. Adam Królikowski,
7. Sławomir Matuszewski,
8. Zbigniew Napłoszek, 
9. Iwona Stanka,
10. Piotr Szewczak,
11. Ewa Ziejewska,
12. Krystyna Zwalińska.

Nieobecni Radni Gminy Grunwald :
1. Arkadiusz Piasecki.
2. Dariusz Nowicki,
3. Jerzy Sawicki,

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
   1. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy,
   2. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy
   3. Józef Nowakowski- Kierownik RGKiM
   4. Sławomir Grzeszczak – Kierownik Posterunku Policji w Stębarku
   
Podjęto uchwały od nr 216 do nr 221.

Ad pkt.1. 1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -   poinformowała,  że  obrady
są  transmitowane  i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk .
Dokonała  otwarcia  XXIX  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości. 
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Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -   na  wspólnym  posiedzeniu
komisji  w  dniu  28.09.2020  roku  przedstawiła  projekty  uchwał  z  prośbą
o dołączenie do porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy.
1.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości  niezabudowanej  nr  195/80  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Mielno. Przewodnicząca  poddała pod głosowanie dodanie do porządku obrad XXIX
sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  nr  195/80  położonej  w  obrębie
geodezyjnym Mielno.
Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dołączono do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej nr 195/80

położonej w obrębie geodezyjnym Mielno.

2.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/84 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno. Przewodnicząca poddała pod
głosowanie dodanie do porządku obrad XXIX sesji projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody
na nabycie na własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej nr 195/84 położonej w
obrębie geodezyjnym Mielno.
Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

dołączono do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na
własność Gminy Grunwald nieruchomości niezabudowanej nr 195/84 położonej w obrębie

geodezyjnym Mielno.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zgłosiła  wniosek  o  zmianę
nazwy  uchwały  „w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  w
budynku  nr  12  w  miejscowości  Kitnowo”  na  „w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
sprzedaż  lokali  mieszkalnych  nr  1,  nr  2,  nr  4,  nr  5  oraz  nr  6  w  budynku  nr  12  w
miejscowości Kitnowo” 
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było
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zmieniono nazwę uchwały „w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w
budynku nr 12 w miejscowości Kitnowo” na „w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali

mieszkalnych nr 1, nr 2, nr 4, nr 5 oraz nr 6 w budynku nr 12 w miejscowości Kitnowo” 
Radni uwag nie zgłosili.
Przyjęto porządek obrad XXIX sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
5. Ocena i analiza wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku. 
6. Informacja o bezpieczeństwie i porządku publicznym, podejmowanie działań zmierzających  do
zmniejszenia przestępstw na terenie gminy. 
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
7.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032.
7.2. w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
7.3.  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokali  mieszkalnych  nr  1,  nr  2,  nr  4,  nr  5  oraz
nr 6 w budynku nr 12 w miejscowości Kitnowo.
7.4.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  4  w  budynku  nr  12A
w miejscowości Kitnowo .
7.5. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu
nieograniczonego działki nr 79/77 obręb Mielno.
7.6.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu
nieograniczonego działki nr 79/78 obręb Mielno.
7.7. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/80 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno
7.8. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/84 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno.

8. Wolne wnioski i informacje.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Zamknięcie sesji.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy przyjęcia  protokółu  z  XXVIII  sesji.  Protokół  był  dostępny w biurze
rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć
protokół XXVIII/2020 z dnia 28 sierpnia 2020 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.
W głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 12 radnych;  12 głosów za, brak  przeciw i brak

wstrzymujących się.

Ewa Bawolska –  za
Ryszard Bala – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –  za
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Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew –  za
Stanka Iwona –  za
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa –  za
Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXVIII/2020 z dnia 28 sierpnia 2020r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Ad pkt.  4       Sprawozdanie  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
Sekretarz  Gminy  –  Pan  Jan  Sokołowski  –  poinformował,  że  wójt  jest  nieobecny
z  przyczyn  zdrowotnych  ale  sprawozdanie  zostanie  odczytane.  Odczytał
sprawozdanie międzysesyjne za okres od   28 sierpnia 2020r. do 30 września 2020r. :
Uchwała Nr XXVIII/194/2020 w sprawie nieudzielenia Wójtowi Gminy Grunwald wotum zaufania
– trwa postępowanie nadzorcze Wojewody Warmińsko - Mazurskiego mające na celu sprawdzenie
zgodności podjętej uchwały z prawem. 
Uchwała  Nr  XXVIII/195/2020  w sprawie   niezatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminy
Grunwald za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Grunwald za 2019 rok
-  przesłano do RIO. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia
Uchwała Nr XXVIII/196/2020 w sprawie nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald za
2019 rok - przesłano do RIO  – pozytywna opinia RIO.
Uchwała  Nr XXVIII/197/2020 -   w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy
Grunwald na lata 2020 – 2032 -przesłano do RIO. 
Uchwała  Nr  XXVIII/198/2020  -   w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2020  rok
-przesłano do RIO.
Uchwała Nr XXVIII/199/2020  - w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  - przesłano do
RIO - wchodzi w życie z dniem podjęcia.
Uchwała  Nr XXVIII/200/2020 -  w sprawie nadania  statutów jednostkom pomocniczym Gminy
Grunwald- sołectwom -  przesłano do nadzoru prawnego.  Uchwała wchodzi w życie po upływie 14
dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
Uchwała  Nr  XXVIII/201/2020  -   w  sprawie  ustalenia  składu  stałych  komisji  Rady  Gminy
Grunwald-  wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr XXVIII/202/2020 -  w sprawie aneksu do umowy na wsparcie  wykonania  zadania
publicznego  na  2020  rok,  pn.  „Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do  Ośrodka
Rehabilitacyjnego-  Edukacyjno  –  Wychowawczego  z  terenu  Gminy  Grunwald  przy  udziale
opiekuna  w  celach  edukacyjnych   i  rehabilitacyjnych”;  (przesłano  do  RIO).  Wchodzi  w życie
z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr  XXVIII/203/2020  -  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Gierzwałd, pomiędzy drogą powiatową nr
1262N a drogą wojewódzką nr 542, obejmującego część działki 7/3 -. Uchwała wchodzi w życie
po  upływie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Warmińsko  -
Mazurskiego.
Uchwała Nr XXVIII/204/2020 - w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy
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Społecznej Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie do prowadzenia postępowania, w tym wydawania
decyzji  administracyjnych  w  sprawach  z  zakresu  świadczeń  pomocy materialnej  o  charakterze
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Grunwald - Ogłoszona: 09.09.2020 DZ.
URZ. WOJ. WARM-MAZ 2020 poz. 3723. 
Uchwała  Nr  XXVIII/205/2020 -  w sprawie  wyrażenia  zgody na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego
w miejscowości Pacółtówko- wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr  XXVIII/206/2020  -   w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanej  w trybie przetargu nieograniczonego działki  86 obręb Szczepankowo- wchodzi
w życie z dniem podjęcia.  
Uchwała  Nr  XXVIII/207/2020  -   w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanej w trybie przetargu nieograniczonego działki 274/2 obręb Stębark- wchodzi w życie
z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr  XXVIII/208/2020  -  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanych  części  działki  300/11  obręb  Stębark  w  trybie  przetargu  nieograniczonego-
wchodzi  w  życie  z  dniem podjęcia  –  rozstrzygniecie  nadzorcze  w  części  obejmującej  –  tytuł
uchwały  sformułowania  „w  trybie  przetargu  nieograniczonego”  i  §1  sformułowania  „w  trybie
przetargu nieograniczonego”. 
Uchwała  Nr  XXVIII/209/2020  -    w sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
niezabudowanej w trybie przetargu   nieograniczonego działki 134 obręb Łodwigowo- wchodzi
w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr  XXVIII/210/2020  -  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy Grunwald  w obrębie  geodezyjnym Grunwald  działka
nr 13/18- wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr  XXVIII/211/2020  -w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym  Szczepankowo
działka nr 114/9- wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała  Nr  XXVIII/212/2020 -   w sprawie  przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego Gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Kitnowo działka
nr 41/2- wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała Nr XXVIII/213/2020  - w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność
Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Dylewo
działka 5/20- wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
Uchwała Nr  XXVIII/214/2020 -  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie
Grunwald na rok szkolny 2020/2021 - Ogłoszony: 28.09.2020 r.  w DZ. URZ. WOJ. WARM-MAZ
2020.3901
w przedmiotowej uchwale występuje  rozstrzygnięcie nadzorcze w części dotyczącej § 1 w zakresie
sformułowania: ...” celem zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz
rodziców”.  
Uchwała  Nr  XXVIII/215/2020  –  w  sprawie  wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Grunwald  -  trwa
postępowanie  nadzorcze  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego   mające  na  celu  sprawdzenie
zgodności z prawem.  
Informacja   z  działalności  w  zakresie  udzielania  zamówień  publicznych  jak  i  postępu  prac
inwestycyjnych za okres od 28 sierpnia 2020r. do 30 września 2020 r.
„Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Szczepankowo”, inwestycja zakończona. W dniu 18
września  2020  r.  dokonano  komisyjnego  odbioru  końcowego  robót.  Wartość  wykonanych
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i odebranych robót wyniosła - 39 360,00 zł brutto, zgodna z zawartą umową z Wykonawcą, firmą –
Obsługa i Naprawa Pojazdów Mechanicznych Mariusz Oman, Samin 23, 14-120 Dąbrówno. Zakres
wykonanych robót zgodny z przedmiarem robót. 
„Przebudowa  drogi  gminnej  wewnętrznej  w  miejscowości  Dylewo”,  trwa  realizacja  robót.
Wykonano odwodnienie w pasie drogi, chodnik, pobocze, podbudowę drogi oraz warstwę wiążącą
i ścieralną nawierzchni asfaltowej.
„Utworzenie i  wyposażenie Dziennego Domu Senior  +  w Glądach”,  trwają roboty budowlano
-montażowe. W dniu 18 września 2020 r. dokonano komisyjnego częściowego odbioru wykonanych
elementów robót w tym: roboty rozbiórkowe, wieńce i ściany szczytowe, podkłady pod posadzki
i ścianki działowe i kominy. Wartość odebranych robót wynosi  -  71 759,95 zł brutto. 
Na  dostawę  wyposażenia  w  dniu  2  września  2020  r.  powtórzono  procedurę  przetargową
i dokonano wyboru wykonawcy dostawy wyposażenia tj. Firmę - AZDATA Cezary Leszczyński
Lidzbark  za  cenę  49  950,00  zł  brutto.  Inwestycja  realizowana  z  dotacją  z  Budżetu  Państwa
w wysokości – 290 000,00 zł.
„Remont  i  modernizacja  drogi  gminnej  w  Dylewie”,  przygotowano  i  opublikowano  procedurę
udzielenia zamówienia publicznego w trybie zapytania ofertowego. Dokonano wyboru Wykonawcy
i zawarto umowę z Przedsiębiorstwem Drogowo -Budowlanym Sp. z o.o. w Brodnicy.  Wartość
całkowita zadania po przeprowadzonej procedurze wynosi - 53 755,92 zł  brutto.  Trwają roboty
przygotowawcze.
„Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Mielno”. Dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty
oraz  zawarto  umowę  z  firmą:  Combo  Tomasz  Bielicki  Bartoszyce  (cena  oferty  brutto
– 9 700, 00 zł). Z uwagi na potrzebę odprowadzenia wód opadowych z nawierzchni projektowanej
drogi poza pas drogowy do istniejącego cieku wodnego poza zakresem planowanego opracowania,
Wykonawca przedstawi propozycję rozwiązania odprowadzenia wody opadowej  projektowanym
kolektorem do separatora i piaskownika oraz przedstawi koszt dodatkowych robót projektowych).
Opracowano  i  ogłoszono  w  dniu  28  września  2020  r.  w  Biuletynie  Zamówień  Publicznych
procedurę udzielenia zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na realizację
dostawy sprzętu  komputerowego  do szkół  w ramach  zadania  pn.  „Zdalna  Szkoła  +  w Gminie
Grunwald”.  Planowane do realizacji  przedsięwzięcie  będzie w całości  finansowane ze  środków
Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego,  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Polska
Cyfrowa na lata 2014-2020. 
Wszczęto  postępowania  administracyjne  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych
uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na: budowie instalacji fotowoltaicznej o mocy
do 1 MW i wysokości do 3m, na działce o nr 73/2, położonej w obrębie Domkowo.
Wszczęcie  postępowania  w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla
przedsięwzięcia  polegającego  na:  „Budowie  i  eksploatacji  elektrowni  słonecznej  Gierzwałd  na
powierzchni  do  57  ha  wraz  z  infrastrukturą  towarzyszącą  i  magazynem  energii  w  obrębie
ewidencyjnym Gierzwałd na działce o nr ewidencyjnym 3/3, gm. Grunwald, powiat ostródzki.
Wydano  2 postanowienia na podział działek  300/11 i  373/2 obręb Stębark i jedną decyzję na
podział działki 116/2 obręb Mielno.
W dniu 08.09.2020 podpisano akt notarialny na sprzedaż działki 257/26 obręb Gierzwałd.

Ogłoszono na dzień 10.09.2020 r. III przetarg na działki:  nr 257/1, nr 257/4, nr 257/7,
nr 257/8, nr 257/9, nr 257/10, nr 257/11, nr 257/12 -  obręb Gierzwałd. Sprzedano działkę nr 257/4.

Ogłoszono na dzień 17.09.2020 r. II  przetarg na działki: nr 79/182,  nr 79/184, nr 79/178,
nr 79/181, nr 79/183 - obręb Mielno  i działkę nr 13/4  - obręb Gierzwałd.
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Sprzedano działki nr 79/178 i 79/184 obręb Mielno.
Podpisano 01.09.2020 r. umowy dzierżawy na części działki nr 10/17 obręb Gierzwałd – 7 umów,
części działki  nr 39/11 obręb Gierzwałd – 2 umowy, części działki 39/13 obręb Gierzwałd – 4
umowy.
Wydano dwie decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego:
-  dla  inwestycji  polegającej  na  „przebudowie  przepompowni  podnoszenia  ciśnienia  w  sieci
wodociągowej Dylewko”, 
- dla inwestycji polegającej na przebudowie sieci elektroenergetycznej nn 0,4 kV, obręb Mielno.
 Wydano dwie decyzje o warunkach zabudowy:
- dla inwestycji polegającej na zmianie sposobu użytkowania budynków dawnej stacji demontażu
pojazdów  wycofanych  z  eksploatacji  na  budynki  gospodarcze  w  zabudowie  rolniczej,  obręb
Stębark. 
-  dla  inwestycji  polegającej  na budowie elektrowni fotowoltaicznej  o  mocy do 1,7 MW, obręb
Pacółtowo. 
Przeprowadzono procedury udzielenia zamówienia publicznego na:
- sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald  w obrębie
geodezyjnym Kitnowo, działka nr 41/2,
- sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald  w obrębie
geodezyjnym Szczepankowo, działka nr 114/9,
- wykonanie projektu zagospodarowania terenu w miejscowości Zapieka.
Oświata  –  dobiegają  ku  końcowi  zakupy  pomocy  dydaktycznych  do  realizacji  podstawy
programowej z przedmiotów przyrodniczych dla SP Stębark i SP Szczepankowo na łączną kwotę
140 313 zł. 
Organizacje Pożytku Publicznego-  Podpisano  aneks  do  umowy  zawartej  dnia  14  lutego  2020
roku  z Polskim Stowarzyszeniem na rzecz  Osób  z  Niepełnosprawnością  Intelektualną  Koło  w
Ostródzie  z  siedzibą  w  Ostródzie,   ul.  Grunwaldzka  19a,  14-100  Ostróda  dotyczący  wsparcia
realizacji  zadania  publicznego  pod  nazwą:  "Dowóz  dzieci  i  młodzieży  niepełnosprawnych  do
Ośrodka Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego  z  terenu  Gminy  Grunwald  przy
udziale  opiekuna  w  celach  edukacyjnych i rehabilitacyjnych".
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  przywitał  wszystkich  obecnych
i przedstawił prace, które były wykonane przez pracowników RGKiM w okresie międzysesyjnym:

1. położono gont na wiacie  w Dylewie ,

2. wywieziono osad z oczyszczalni  w Zybułtowie ,

3. założono  grzejniki  w  dwóch  pokojach  i  zakończono  remont-  szkoła
w Gierzwałdzie ,

4. zasypano  położone  rury  kanal izacyjne  i  wyrównano  teren  przy  kotłowni
w Dylewie ,

5. skoszono i  zgrabiono trawę na cmentarzu I  Wojny Światowej  w Mielnie ,

6. wyczyszczono przepompownię w Mielnie,  Zybułtowie i  Gierzwałdzie ,

7. wymieniono pompę na przepompowni w Mielnie  i  Zybułtowie ,

8. wykonano  trzy  wyciągi  do  wyciągania  pomp  i  zamontowano  na
przepompowniach ,

9. wykoszono trawy na oczyszczalni ścieków  w Gierzwałdzie ,

10. wyremontowano  i  zamontowano  dwie  pompy  ciepła  w  kotłowni
w Mielnie,
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11. wykonano ogrodzenie placu zabaw w Grunwaldzie,
12. postawiono  dwa  zbiorniki  bezodpływowe  i  podłączono  budynek  komunalny

w Domkowie,
13. wykonano  badanie  osadu  czynnego  z  oczyszczalni  ścieków  w  Gierzwałdzie

i  przegląd rzeki  Grabiczki  od oczyszczalni do stawów w Domkowie,
14. usunięto awarię  na sieci  wodnej  ɸ 110 mm pcv w Dylewie,
15. wykonano  zadaszenie  nad  drzwiami  wejściowymi  do  budynku  świetl icy

w Dylewie,
16. wykoszono  trawę  i  przycięto  krzewy  przy  hydroforni  i  s tudniach

głębinowych w Grunwaldzie,
17. wyczyszczono rynny na budynku hydroforni Grunwaldzie,
18. wymontowano  stare  zbiorniki  z  rurami  zasilającymi  w  hydroforni

w  Grunwaldzie  (wstawiono  nowe  zakupione  zbiorniki  i  rozpoczęto
wykonanie podłączeń zbiorników do sieci  wodnej) ,

19. zakończono remont hydroforni  w Lubianku,
20. wykonano ogrodzenie placu zabaw przy szkole w Gierzwałdzie,
21. wyremontowano  stare  nieczynne  zasuwy i  zawory  zwrotne,  a  zamontowano

nowo zakupione przepustnice i  zawory w kotłowni w Gierzwałdzie,
22. rozebrano  stary  dziurawy  komin  przy  kotłowni  w  Stębarku   i  rozpoczęto

wykonanie nowego komina.  
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  kiedy  będzie  dokończony  plac  zabaw
w Grunwaldzie?
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  w  najbliższym  czasie  zostaną
zakończone  prace  związane  z  ogrodzeniem  placu  zabaw.  Stwierdził,  że  prace
rozdziela  i  planuje  zależnie  od  pogody  i  póki  jest  ładna  pogoda  to  pracownicy
pracują  nad  naprawą  dachów.  W  przyszłości  jak  pogoda  się  pogorszy  zostanie
zakończone ogrodzenie na placu zabaw w Grunwaldzie.  
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  czy  podjęto  prace  związane  z   rozdzielnikiem
ciepła na trzy bloki. 
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  na  razie  nie  podjęto  prac  w  tym
temacie.  Stwierdził,  że  w  pierwszej  kolejności  będzie  zakupiony nowy piec,  który
prawdopodobnie  rozwiąże  sprawę  i  nie  będzie  konieczności  montażu  rozdzielnika.
W  pierwszej  kolejności  trzeba  wymienić  piec  a  dopiero  w  kolejnych  pracach
zastanowić się nad rozdzielnikiem.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  przypomniała,  że  wójt  obiecał  stację  podnoszenia
ciśnienia  wody  w  Dylewku  do  końca  października,  czy  zostanie  obietnica
dotrzymana?  Jest  problem  w  godzinach  przedpołudniowych  z  ciśnieniem  wody,  w
bloku  pierwsze  piętro  ma  wodę  a  drugie  piętro  nie  ma  wody.   Czy  uruchomienie
stacji podnoszenia ciśnienia spowoduje poprawę?

Kierownik RGKiM- pan Józef  Nowakowski-  na pewno się  poprawi.  Trwają  pracę
przygotowawcze  przez  projektantów,  jak  zostaną  zakończone  to  przystąpimy  do
realizacji.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  przypomniała,
że w Stębarku na naprawę czeka plac zabaw oraz dach na przystanku. W przypadku
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przystanku  to  jest  naprawa  konieczna  i  pilna  gdyż  zagraża  bezpieczeństwu,  gdyż
w każdej chwili  może się zawalić na głowę dach. 
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  dlaczego  nie  jest  dokończony  remont  łazienki  na
świetl icy w Łodwigowie.  W maju była zgłaszana usterka i nie jest nic zrobione.
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  nie  jest  to  już  obiekt  RGK  i  nie
mamy  zlecenia  remontu.  Obiekt  jest  pod  nadzorem  GOK  i  nie  mogę  ingerować
w czyjeś kompetencje.  
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  stwierdziła,  że  remont  jet  konieczny  i  pilny.  To  co
zobaczyłam na ostatnim zebraniu wiejskim mnie przeraziło.  Jest  tragedia a  do tego
świetlica  ta  jest  nadal  wynajmowana.  Kable,  rury,  gniazdka  są  wyrwane  na
zewnątrz  a  nad  tym  cieknący  bojler,  który  trzeba  włączyć  aby  była  ciepła  woda.
Pokazała  radnym  oraz  kierownikowi  RGKiM  zdjęcia  łazienki  świetlicy
w Łodwigowie.    
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  zapytał  gdzie  był  pracownik
świetl icy gdy doszło do awarii.  
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  awaria  była  zgłoszona  od  razu,  płytki  zostały
zerwane i dalej  nic nie zostało dokończone. 
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  odpowiedział,  że  nie  ma  nadzoru
nad tym obiektem i bez zlecenia nie może sam podejmować decyzji  o remoncie.
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  zapytała  czy  to  kierownik  RGK  rozpoczął  prace  nad
tą awarią.
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski-  odpowiedział,  że  otrzymał  zlecenie
na zabezpieczenie awarii ale więcej wytycznych nie dostał.  
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  stwierdziła,  że  świetlica  w  taki  stanie,  że  nie
powinna być wynajmowana.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zaproponowała  aby  Radna
Iwona Stanka zgłosiła problem do jednostki odpowiedzialnej za wynajem świetl icy.
Radni więcej uwag nie zgłosili.  

Ad. pkt 5. Ocena i analiza wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  stwierdziła,  że  omówiła  temat  na
wspólnym posiedzeniu komisji oraz poprosiła o zadawanie pytań.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt 6. Informacja o bezpieczeństwie i porządku publicznym, podejmowanie
działań zmierzających  do zmniejszenia przestępstw na terenie gminy. 

Kierownik  Posterunku  Policji-  Sławomir  Grzeszczak  –  przedstawił  informację
na  dzień  30  września  2020 r.  w Posterunku  Policji  w Stębarku  przeprowadzono  64
postępowań  przygotowawczych  o  przestępstwa.  W  okresie  analitycznym  w  roku
2019  roku  przeprowadzono  67  postępowań  spraw  o  przestępstwa.  Stwierdzono,  że
największa  liczba  postępowań  jest  to  kierowanie  pojazdami  pod  wpływem
nietrzeźwości.  W roku  2019  było  14  postępowań  w  tym  temacie  w  roku  2020  jest
13  spraw.  Interwencje   domowe,  publiczne,  zdarzenia  drogowe,  czyli  wszystkie
wykroczenia  na  terenie  Gminy  Grunwald  w  roku  2019  –  550  interwencji  a  w  roku  2020
ok  400  interwencji .  Najwięcej  interwencji  jest  w  miejscowości  Gierzwałd,  Rychnowo
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i  Grunwald.  Wykrywalność  przestępstw  w roku 2019 wynosiło  89% a  w roku 2020
do dnia 30.09.2020r. wynosi 84%. Wykrywalność przestępstw kryminalnych w roku
2019 wynosiła 84% a w roku 2020 do dnia 30.09.2020r. Wynosi 79%. Zagrożenia w
Gminie  Grunwald:  realizowane  są  procedury  związane  z  kontrolowaniem
mieszkańców  objętych  kwarantanną  domową,  których  obecnie  jest  40  osób  oraz  3
osoby  objęte  izolacją  związaną  z  zakażeniem  COVID-19.  Zapobieganie
i  zwalczanie przestępczości:
-  Współpraca  z  podmiotami  poza  policyjnymi  i  społeczeństwem  w  celu
zapewnienia  bezpieczeństwu  mieszkańców.  Jest  to  współpraca  z  pracownikami
GOPS,  z  którymi  dzielnicowi  dokonują  kontroli  rodzin,  dla  których  prowadzona
jest niebieska karta.  
- Współpraca z komisją alkoholową w Gierzwałdzie. 
- Współpraca ze strażą rybacką.
- Zwiększona ilość patroli.
-  Spotkania  z  dziećmi  i  młodzieżą  szkolną,  na  których  są  rozmowy
o bezpieczeństwie.
- Dokonywana jest  analiza bezpieczeństwa na terenie Gminy Grunwald.
- Do wszystkich miejsc, które są niebezpieczne kierowane są patrole Policji.
Radna  –  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  poprosiła  o  zwiększanie  zainteresowania
miejscowością  Gierzwałd,  przez  którą  z  dużą  prędkością  przejeżdżają  ciężarówki
nie  dostosowując  prędkości  do  obowiązujących  przepisów.  Prędkość  obowiązująca
to 50 km/h a na pewno jest przekraczana, blisko znajduje się szkoła,  sklepy. 
Kierownik Posterunku Policji-  Sławomir Grzeszczak –  zadeklarował,  że  patrole
policji  będą  zwracały  szczególną  uwagę  na  prędkość  pojazdów  oraz  zgłosi  uwagi
do  działu  prewencji  ruchu  drogowego  w  Ostródzie.  Zaproponował  aby  zgłosić
uwagi  poprzez  stronę  internetową  tzw.  Krajowa  Mapa  Zagrożeń  Bezpieczeństwa,
każdy  obywatel  może  zgłosić  miejsce  gdzie  istnieje  zagrożenie  np.  związane
z przekroczeniem prędkości pojazdów.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  o  działkę  na  terenie  Stębarku,  którą  wójt
nieodpłatnie obiecał w celu wybudowania nowego posterunku policji.  
Kierownik Posterunku Policji-  Sławomir Grzeszczak  –  odpowiedział,  że  działka
została  przyznana   na  budowę  posterunku  a  obecnie  oczekują  na  środki  finansowe
na budowę budynku. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.
 

Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.

7.1.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na
lata 2020 – 2032.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  z  czego  wynika
różnica  w  dochodach  i  rozchodach  ogółem  między  bieżącym  projektem  a  uchwałą
przyjętą  miesiąc  temu.  W  bieżącym  projekcie  uchwały,  w  objaśnieniach
zwiększenie  planów  dochodów  oraz  wydatków  jest  na   kwotę  62  974,00  zł.  Po
analizie  i  obliczeniach,  które  dokonała  faktyczna   różnica  w  dochodach
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i  rozchodach ogółem między bieżącym projektem a  uchwałą  przyjętą  miesiąc  temu
wynosi 65 613,00 zł.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  stwierdziła,  że  należałoby  to
sprawdzić  co  w  tej  chwili  jest  niemożliwe.  Oznajmiła,  że  takie  pytanie  powinno
paść  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  i  na  pewno  przygotowałaby  odpowiedź.
Prawdopodobnie  wynika  to  ze  zmian  wprowadzonych  zarządzeniem  wójta  ale
należałoby to przeanalizować. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  czy  zmiana
przyjęta  zarządzeniem  nie  powinna  być  przedstawiona  w  projekcie  uchwały
przedstawionej radnym.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  RIO  zmiany
analizuje  wspólnie  z  budżetem.  Zmiany  kwot,  które  są  wykazane  w  projekcie
uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  należy  taką  samą  kwotę  wykazać  w  projekcie
uchwały w sprawie zmian WPF. Objaśnienie są szczegółowo sprawdzane przez RIO
z projektami uchwał i muszą być zgodne.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  czy  zarządzenia
pozostają poza uchwałą.  
Skarbnik Gminy – Pani Sylwia Kierebińska –  odpowiedziała,  że tak.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  –  czyli  jest  to
różnica  z  zarządzenia  nr  86/2020,  zwiększa  się  dochody  budżetowe  o  kwotę
– 2 639,00 zł  zgodnie z załącznikiem Nr 1 do niniejszego zarządzenia.  
Skarbnik Gminy – Pani Sylwia Kierebińska –  odpowiedziała,  że tak. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  jeżeli  dane  zmiany  z  dnia  dzisiejszego  dotyczące
finansów  są  podstawą  przy  aktualizowaniu  budżetu,  przy  wprowadzaniu  nowych
pozycji,  dodawaniu  czy  odejmowaniu  na  poszczególnych  kontach  to  powinny mieć
ciągłość.  Jeżeli  występuje  różnica  i  brakuje  informacji  dlaczego  brakuje  danej
kwoty,  to  należy  wyjaśniać  takie  różnice,  aby  radni  mieli  świadomość  nad  czym
głosują.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  – –  odczytała  uchwałę  w
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Grunwald  na  la ta  2020
– 2032 (zał.  nr 2).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna), 3 głosów za, 7 głosów przeciw i 2
głosy wstrzymujące .

Bala Ryszard  –  wstrzymał się
 Bawolska Ewa – przeciw

Gutowska Halina – przeciw
Kamińska Małgorzata –przeciw

Królikowski Adam-  przeciw
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir – za 

Napłoszek Zbigniew – wstrzymał się 
Stanka Iwona – przeciw

Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – przeciw
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Krystyna Zwalińska – przeciw

Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono.
Radni uwag nie zgłosili.

7.2. w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.

Radny- Pan Ryszard Bala-  czy Regionalna Izba Obrachunkowa nie zakwestionuje
zmniejszenia rezerwy ogólnej i  celowej. Przypomniał, iż w poprzednich miesiącach
właśnie  to  dział  758  –  rezerwa  ogólna  i  celowa  była  tematem,  którym  RIO
kwestionowało zbyt niską kwotę w tym dziale.  
Skarbnik Gminy –  Pani Sylwia Kierebińska –  odpowiedziała,  że  owszem było  to
kwestionowane  przez  RIO  ale  dotyczyło  uchwały  budżetowej,  w  której  powinien
być  określony  poziom rezerwy.  Z  ustalonej  kwoty   w  uchwale  budżetowej  można  
w danym roku rozdysponowywać. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  czy  w  takim  przypadku  nie  jest  potrzebna
opinia komisji budżetowej w sprawie zmniejszenia rezerwy. 
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  nie.  Rezerwa
ogólna  może  zostać  rozdysponowana  zarządzeniem  wójta,  lecz  w  tej  sytuacji  gdy
tworzymy nowy rozdział  należy podjąć uchwałę.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  o  rozdział  75618-
wpływy z  opłaty  eksploatacyjnej  kwota  4  586  000  zł ,  która  została  wprowadzona
do budżetu -  czy wpłynęły środki z tego tytułu.
Skarbnik Gminy – Pani Sylwia Kierebińska –  odpowiedziała,  że nie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  dlaczego  w  takim
razie  jest  odjęte  od  tej  kwoty  583  000  zł.  Jakie  będzie  działanie,  jeżeli  dłużnik
zapłaci kwotę  4 586 000 zł.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  jeżeli  dłużnik
zapłaci  to  budżet  zostanie  zwiększony.  W  przyszłość  jest  możliwa  wpłata  części
kwoty zgodnie z pismem z Urzędu Nadzoru Górniczego.
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- Pani Krystyna Zwalińska – przypomniała,  że
prawnik informował, iż Urząd Gminy nie jest  stroną do otrzymania pieniędzy.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  stwierdziła,  że  prawnik
poinformował, że nie jesteśmy stroną w tej  sprawie i nie możemy ubiegać się przed
sądem  o  informację.  Urząd  Gminy  może  wnioskować  do  Urzędu  Nadzoru
Górniczego o informację, gdyż jesteśmy brani pod uwagę w spłacie kary.  
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Krystyna  Zwalińska  -   zapytała
dlaczego w takim razie jest odjęte od tej  kwoty 583 000 zł  z tego działu.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  wszystkie
dochody  majątkowe,  które  są  wprowadzone  w  budżecie  otrzymamy  z  zewnątrz.
Dochody  majątkowe  są  otrzymywane  z  budżetu  państwa  lub  UE  więc  nie  ma
możliwości aby to zmniejszyć.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  jak  funkcjonuje

Rządowy  Fundusz  Inwestycji  Lokalnych,  czy  kwota  z  tego  tytułu  jest
opisana w objaśnieniach. Czy środki te już wpłynęły do naszego budżetu?
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  środki  już
wpłynęły  i  obligatoryjne  jest  do  końca  kwartału  aby  wprowadzić  do  budżetu,
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dlatego  też  utworzono  nowy  załącznik.  Pieniądze  są  już  na  koncie  i  jak  zostaną
wprowadzone do budżetu to możemy je rozdysponować. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  nie  jest
to widoczne w uchwale.  
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  jest
szczegółowo opisane w załączniku nr 1: rozdział  01010 – 80 000 zł,  rozdział  60016
-91  309  zł,  rozdział  70005-  270  000  zł  oraz  rozdział  80013-  102  580  zł  są  do
dochody. W załączniku nr 4 prezentuje wszystkie dochody i wydatki.  
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził,  że można już stwierdzić jaki jest stan konta
oraz  jak  będzie  się  kształtowała  sytuacja  finansowa  do  końca  roku  budżetowego,
dlatego  dziś  można  było  zmniejszyć  dochody  i  wydatki,  w  szczególności  te
wydatki,  które  nie  zostaną  zrealizowane.  Pozwoliłoby  to  zmniejszyć  przepaść
między  planem dochodów  i  wydatków  a  tym  co  zostanie  zadekretowane  na  koniec
roku pod nazwą „wykonano”. 
Radna-  Pani  Halina  Gutowska-  stwierdziła,  że  jeżeli  z  kwoty  4  586  000  zł,  na
któą  była  wydana  decyzja,  to  nie  można  sobie  dobrowolnie  odejmować  od  tej
kwoty.  Powinna  zostać  zachowana  kolejność  i  wydana  następna  decyzja,  w
księgowości  są  zasady,  których  należy  przestrzegać,  a  tak   w  razie  kontroli  będą
zastrzeżenia.
Skarbnik  Gminy  –  Pani  Sylwia  Kierebińska  –  odpowiedziała,  że  jest  zrobione
poprawnie i nie ma potrzeby niczego poprawiać.  
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   –  odczytała  uchwałę
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok (zał nr 3).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział  12 radnych (3 osoby nieobecna),  2 głosy za,  7
głosów przeciw

i 3 głosy wstrzymujące .

Bala Ryszard  –  wstrzymał się
 Bawolska Ewa – przeciw

Gutowska Halina – przeciw
Kamińska Małgorzata –przeciw

Królikowski Adam-  przeciw
Lecewicz-Husar Cecylia – za

Matuszewski Sławomir –  wstrzymał się 
Napłoszek Zbigniew – wstrzymał się 

Stanka Iwona – przeciw
Szewczak Piotr- za

Ziejewska Ewa – przeciw
Krystyna Zwalińska – przeciw

Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono.
Radni uwag nie zgłosili.
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7.3.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych nr 1, nr 2, nr 4, nr 5 oraz
nr  6 w budynku nr 12 w miejscowości Kitnowo.
Radni uwag nie zgłosili. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   –  odczytała  uchwałę  w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokali  mieszkalnych  nr  1,  nr  2,  nr  4,  nr  5
oraz nr  6 w budynku nr 12 w miejscowości Kitnowo (zał nr4).
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna),  12 głosów za,  brak
głosów przeciw i  brak głosów wstrzymujących .

Bala Ryszard  –  za
 Bawolska Ewa – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew – za
Stanka Iwona –za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym   przyjęli uchwałę nr XXIX/216/2020 z dnia 30 września  2020 roku 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali  mieszkalnych nr 1,  nr 2,  nr 4,  nr 5 oraz nr  6
w budynku nr 12 w miejscowości Kitnowo. 
Radni uwag nie zgłosili.

7.4. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 12A w
miejscowości Kitnowo .
Radni uwag nie zgłosili. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   –  odczytała  uchwałę  w
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 12A
w miejscowości Kitnowo (zał.  nr 5).  
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna),  12 głosów za,  brak
głosów przeciw i  brak głosów wstrzymujących .

Bala Ryszard  –  za
 Bawolska Ewa – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za
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Napłoszek Zbigniew – za
Stanka Iwona –za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym   przyjęli uchwałę nr XXIX/217/2020 z dnia 30 września  2020 roku 
 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  4  w  budynku  nr  12A  w
miejscowości Kitnowo
Radni uwag nie zgłosili.

7.5.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargu nieograniczonego działki nr 79/77 obręb Mielno.
Radni uwag nie zgłosili. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   –  odczytała  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargu nieograniczonego działki  nr 79/77 obręb Mielno (zał.  nr 6).  
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna),  12 głosów za,  brak
głosów przeciw i  brak głosów wstrzymujących .

Bala Ryszard  –  za
 Bawolska Ewa – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew – za
Stanka Iwona –za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym   przyjęli uchwałę nr XXIX/218/2020 z dnia 30 września  2020 roku 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki nr 79/77 obręb Mielno.
Radni uwag nie zgłosili.

7.6.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w
trybie przetargu nieograniczonego działki nr 79/78 obręb Mielno.
Radni uwag nie zgłosili. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   – odczytała  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki nr 79/78 obręb Mielno (zał. nr 7). 
Radni uwag nie zgłosili.
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W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna),  12 głosów za,  brak
głosów przeciw i  brak głosów wstrzymujących .

Bala Ryszard  –  za
 Bawolska Ewa – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew – za
Stanka Iwona –za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym   przyjęli uchwałę nr XXIX/219/2020 z dnia 30 września  2020 roku 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki nr 79/78 obręb Mielno.
Radni uwag nie zgłosili.

7.7.    w sprawie  wyrażenia  zgody  na nabycie  na własność  Gminy Grunwald nieruchomości
niezabudowanej nr 195/80 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno.
Radni uwag nie zgłosili. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   – odczytała  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/80 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno. (zał. nr 8 ). 
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna),  12 głosów za,  brak
głosów przeciw i  brak głosów wstrzymujących .

Bala Ryszard  –  za
 Bawolska Ewa – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew – za
Stanka Iwona –za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym   przyjęli uchwałę nr XXIX/220/2020 z dnia 30 września  2020 roku 

16



   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/80 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno
Radni uwag nie zgłosili.

7.8.    w sprawie  wyrażenia  zgody  na nabycie  na własność  Gminy Grunwald nieruchomości
niezabudowanej nr 195/84 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno  .
Radni uwag nie zgłosili. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska   – odczytała  uchwałę
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/84 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno. (zał. nr 9). 
Radni uwag nie zgłosili.

W głosowaniu  wzięło udział 12 radnych (3 osoby nieobecna),  12 głosów za,  brak
głosów przeciw i  brak głosów wstrzymujących .

Bala Ryszard  –  za
 Bawolska Ewa – za

Gutowska Halina – za
Kamińska Małgorzata –za

Królikowski Adam-  za
Lecewicz-Husar Cecylia – za
Matuszewski Sławomir –  za

Napłoszek Zbigniew – za
Stanka Iwona –za
Szewczak Piotr- za
Ziejewska Ewa – za

Krystyna Zwalińska – za

Radni w głosowaniu jawnym   przyjęli uchwałę nr XXIX/221/2020 z dnia 30 września  2020 roku 
   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej nr 195/84 położonej w obrębie geodezyjnym Mielno
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 8. Wolne wnioski i  zapytania.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  poprosił  o  uzupełnienie  informacji  w  ramach
interpelacji  i  zapytań,  które  składał  gdyż  udzielone  odpowiedzi  nie  są
wystarczające.  Przedstawił  interpelację złożoną w lipcu 2020 r.  w sprawie projektu
rozbudowy  sieci  wodociągowej  Mielno  -  Lipowa  Góra  i  otrzymał  odpowiedź,
z  której  wynika,  że  zawarta  umowa  w  roku  2017  na  wykonanie  tego  projektu  nie
została  zrealizowana.  Zapytał  na  jakim etapie  jest  zapowiedź,  która  w  odpowiedzi
jest  zawarta  „w  sprawie  wykonanej  i  odebranej  05.10.2017r.  dokumentacji
projektowej niezgodnej z zawartą umową toczy się postanowienie wyjaśniające
z Wykonawcą – Panem Janem Żemajtysem.”  
Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  nie  jest  w  temacie  i
poprosił  o pisemne składanie zapytań aby można było szczegółowo odpowiedzieć.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  przedstawił  treść  interpelacji  z  dnia  13.07.2020  w
sprawie projektu rozbudowy sieci wodociągowej (zał.  nr 10). Stwierdził,  że umowa
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ta  nie  została  zrealizowana a  22 000 zł  zostało wypłacone.  Jaki  jest  ciąg dalszy tej
sprawy?

Radna – Pani Cecylia Lecewicz-Husar- zapytała o datę wypłaty 22 000 zł .
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  w  roku  2017.  Przedstawił  kolejną
interpelację  z  dnia  31.08  2020r.  w  sprawie  opublikowania  rejestru  umów,  jest  to
kolejna  interpelacja  w  tej  samej  sprawie.  Przypomniał,  że  rejestr  taki  był
prowadzony  do  roku  2013  i  po  tym  czasie  zaprzestano  prowadzenie  tego  spisu.
W  pierwszej  odpowiedzi  była  informacja:  „Urząd  Gminy  Grunwald  planuje
zaktualizować  wykaz  umów  –  powszechny  dostęp  do  rejestru  umów  jest  ważny
i  przeciwdziała  wielu  nieprawidłowościom”.  Poinformował,  że  rejestr  nie  pojawiał
się  nadal  dlatego  zapytał  ponownie  o  ten  sam temat  i  po  kilku  dniach  pojawiły się
na  stronie  BIP umowy z  2019  r.  oraz  2020  r.,  w  sumie  siedem umów  pow.  30  000
euro.  Stwierdził,  że  nie  określał  kwoty  jakiej  rejestr  umów  miał  dotyczyć.
Poinformował,  że w dalszym ciągu będzie domagał się pełnego wykazu umów jakie
zostały podpisane przez Urząd Gminy w latach 2014-2020. 
Przedstawił  kolejną  interpelację  z  dnia  06.09.2020  r.  w  sprawie  planu
zagospodarowania  przestrzennego.  Przypomniał  spór  w  sprawie  budowy  fermy
drobiu  na  działkach  między  Mielnem  a  Lipową  Górą.  Na  jakim  etapie  jest
opracowanie  planu  zagospodarowania  przestrzennego ,  gdyż  było  obiecane
sporządzenie  takiego  planu,  który  uniemożliwi  budowy  tego  typu  inwestycj i.
W  kwietniu  2019  roku  podjęto  uchwalę  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Z  odpowiedzi  na  tą  interpelację   wynika,
że po upływie 19 miesięcy nic się nie dzieje w tym temacie.  
Poinformował,  że 02.09.2020r.  w ramach dostępu do informacji publicznej poprosił
o  kopie  zarządzenia  wójta  w  sprawie  opracowania  procedury  i  harmonogramu
pracy  zespołu  koordynującego  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny.  Przypomniał,  że  w
kwietniu  podjęto  uchwałę  w  tej  sprawie  wraz  z  załącznikiem,  który  określał  prace
zespołu.   Z  odpowiedzi  wynika,  że  05.09.2020r.  zostało  wydane  zarządzenie  wójta
powołujące  zespół  koordynujący  oraz  „w  związku  ze  szczególnymi  rozwiązaniami
związanymi  z  zapobieganiem,  przeciwdziałaniem i  zwalczaniem wirusa  COVID-19
nastąpiło opóźnienie w realizacji  opracowania Wieloletniego Planu Inwestycyjnego
w  Gminie  Grunwald,  w  tym  ograniczenie  zgromadzeń  i  spotkań  zespołu
koordynującego,  dlatego  też  nie  odbywały  się  spotkania  i  nie  ma  protokółów  ze
spotkań”.  Przypomniał,  że  w  momencie  podejmowania  uchwały  w  tej  sprawie  w
pierwszej  wersji  był  termin  opracowania  planu  do  31.08.2020r.  ale  ostatecznie
ustalono  termin  31.12.2020r.  Stwierdził,  że  do  czasu  złożenia  wniosku  w  tej
sprawie  nic  się  nie  działo  i  t łumaczenie,  że  COVID  przeszkadza  w  zwołaniu
spotkania jest  naciągane tym bardziej ,  że organizuje się imprezy masowe. 
Poinformował,  że  po  zakończeniu  wspólnego  posiedzenia  komisji  w  dniu
28.09.2020r.  otrzymał  opinię  prawną  w  sprawie  zasad  podpisywania  dokumentów,
które  wpływają  do  rady  gminy  jako  projekty.  Pytanie  brzmiało:  „czy  na  tych
dokumentach  powinno  widnieć  nazwisko  przewodniczącej  w  momencie  kiedy  to
jest  projekt?”.  Odpowiedź jaka została  udzielona w żaden sposób nie  odnosi  się do
zadanego  pytania.  Stwierdził,  że  spodziewał  się  odpowiedzi  na  pytanie  czy  podpis
pod  uzasadnieniem  do  uchwały  jest  zgodny  z  prawem.  Uchwały  podejmowane
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przez  radę  gminy  jak  najbardziej  muszą  być  podpisane  przez  przewodniczącą,  ale
uzasadnienie  do  projektów  uchwał  powinny  być  podpisywane  przez  osobę
sporządzającą uzasadnienie.  
Odniósł  się  do  wcześniej  przedstawionych  przez  radną  Iwonę  Stankę   zdjęć
świetl icy  w  Łodwigowie  stwierdzając,  że  budynek  ten  kwalifikuje  się  do
wyłączenia z użytkowania gdyż zagraża on bezpieczeństwu wynajmujących. Awaria
dotycząca  cieknącej  wody  na  linii  energetycznej  jest  niedopuszczalna  i  zagraża
bezpieczeństwu. 
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  poinformowała,  że  aby  wynająć  świetlicę
w Łodwigowie należy udać się do GOK-u, zapłacić kaucję, odebrać klucz i samemu
trzeba  posprzątać  a  po  skorzystaniu  odwozi  się  klucze  do  GOK-u,  i  odbiera  się
kaucję.  Brak  jest  kontroli  jednostki  sprawującej  opiekę  nad  budynkiem przed  i  po
wynajęciu.  Nikt  nie  interesuje  się  stanem  budynku,  sprzętem  i  wyposażeniem.
Mieszkańcy są  oburzeni,  gdyż  włożyli  wkład  własny a  nikt  o  to  nie  dba,  i  nikt  nie
sprawuje  nadzoru.  W  poprzednich  miesiącach  przeprowadzano  kontrole  czystości
aby doprowadzić do zwolnień pracowników a teraz nikt się nie interesuje.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  opisana  przez  |Panią  Iwonę  Stankę
sytuacja obrazuje postępowanie dyrektora GOK-u, czyli  nadzoruje działanie wtedy,
gdy  trzeba  było  znaleźć  argumenty  aby  wykazać  swoją  aktywność  ale  na  bieżąco
nadzór nie jest przeprowadzany. 
Radna  –  Pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  stwierdziła,  że  w  związku  z  nieobecnością
wójta  na  sesji  oraz  na  komisj i  obecny  powinien  być  wzastępca  wójta.  Złożyła  wniosek
aby w przyszłości,  gdy będzie taka sytuacja obecny był  zastępca wójta.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  udział  na  sesji  lub  komisji  jest
dobrowolny i  nie można nikogo zmusić, gdyż nie jest  to obowiązek.
Radni więcej uwag nie zgłosili.
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział,  że zastępca wójta miał być
obecny na  sesji  jednak  Pan Sławomir  Sapryka  źle  się  poczuł  i  udał  się  do  lekarza.
W  sprawie  świetlicy  oraz  interpelacji  Pana  Ryszarda  Bali   poprosił  o  składanie
zapytań w formie pisemnej do wójta i na pewno otrzyma szczegółową odpowiedź.  
W  kwestii  Wieloletniej  Prognozy  Inwestycyjnej  to  faktycznie  nie  było  wcześniej
możliwości,  urzędnicy  są  przeciążeni  pracą  oraz  wielu  przebywało  na  wolnym  w
związku  z  COVID-19.  W  okresie  od  stycznia  do  sierpnia  2020r.  wpłynęło  106
wniosków  o  udostępnienie  informacji  publicznej,  które  niejednokrotnie  składały
się  z  kilkunastu  pytań  z  różnych  dziedzin.  W  związku  z  udzielaniem
szczegółowych odpowiedzi  angażuje się  wiele  pracowników i jest  to czasochłonne.
W sprawie rejestru umów uczyniono wiele  starań aby rejestr  ten stworzyć,  niestety
nie  da  się  zrobić   tego  od  razu,  dlatego  podjęto  decyzję  o  wprowadzeniu  najpierw
najważniejszych  umów.  Stwierdził,  że  wiele  umów  zaginęło   i  nie  można
odtworzyć rejestru.  
Radny- Pan Ryszard Bala-  stwierdził,  że  w gminie prowadzony jest  elektroniczny
rejestr  umów  a  jeżeli  nie  jest  prowadzony  to  byłby  zasmucony,  bo  w  większości
gmin  właśnie  dane  są  w systemie  komputerowym.  Postępowanie,  które  ma  miejsce
w  tej  chwili,  że  owszem  jest  rejestr  umów  ale  z  trzema  umowami  w  ciągu  roku
może  sugerować,  że  urząd  ma  coś  do  ukrycia.  Jakie  są  przyczyny  takiego
postępowania.  W  styczniu  2020r.  wspólnie  zgadzaliśmy  się  co  do  publikacji
rejestru umów a po ośmiu miesiącach udostępniono wykaz siedmiu umów.
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Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  dlatego  jest  tyle  umów
gdyż  rejestr  dotyczy  zamówień  pow.  30  000  euro.  W  chwili  obecnej  każdy
pracownik jest zobowiązywany do prowadzenia rejestru na swoim stanowisku. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.   

Ad pkt. 9 Interpelacje radnych. 

Radni uwag nie zgłosili.  

Ad pkt.       10. Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Ewa  Bawolska  –   wobec  zrealizowania
porządku obrad,  Przewodnicząca  Rady Gminy  zamknęła   XXIX  sesję  Rady Gminy
Grunwald. 

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska

20


